

PROTOKÓŁ NR XXXVI/2018  
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska  
z dnia 28 lutego 2018 r.

W sesji wzięli udział:

1. 14 Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka
3. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski
4. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk
5. Mecenasa – Jarosław Mielnik
6. Inspektor ds. ochrony środowiska – Agnieszka Żukowska

Radni nieobecni: Wioletta Masłyk

Radni spóźnieni: Marian Batóg

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
  - a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  - b) przyjęcie porządku obrad,
  - c) przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska VII kadencji.
2. Podjęcie uchwał w sprawie:
  - a) uchylenia Uchwały Nr XV/123/2016 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 30 kwietnia 2016 r. w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Administracji i Cyfryzacji o ustalenie urzędowej nazwy dla miejscowości Leśna Polana,
  - b) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o ustalenie urzędowej nazwy miejscowości Leśna Polana,
  - c) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dębica Kaszubska na rok 2018,
  - d) podziału gminy Dębica Kaszubska na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,
  - e) podziału gminy Dębica Kaszubska na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych,
  - f) przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębica Kaszubska na dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dębica Kaszubska w roku budżetowym 2018,
  - g) przyjęcia zasad udzielania i rozliczenia dotacji celowej na dofinansowanie prac związanych z modernizacją źródeł energii cieplnej w ramach konkursu „Czyste powietrze Gminy Dębica Kaszubska” w roku budżetowym 2018,
  - h) udzielenia pomocy finansowej samorządowi Województwa Pomorskiego,
  - i) zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2018 rok,
  - j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2018-2027.

3. Przyjęcie Planu nabycia, zbycia i obciążenia nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska.
4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:
  - a) Komisji Kultury i Oświaty,
  - b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
  - c) Komisji Rewizyjnej.
6. Interpelacje Radnych.
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.

Porządek obrad po zmianie:

1. Sprawy regulaminowe:
  - a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  - b) przyjęcie porządku obrad,
  - c) przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska VII kadencji.
2. Podjęcie uchwał w sprawie:
  - a) uchylenia Uchwały Nr XV/123/2016 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 30 kwietnia 2016 r. w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Administracji i Cyfryzacji o ustalenie urzędowej nazwy dla miejscowości Leśna Polana,
  - b) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o ustalenie urzędowej nazwy miejscowości Leśna Polana,
  - c) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dębica Kaszubska na rok 2018,
  - d) podziału gminy Dębica Kaszubska na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,
  - e) podziału gminy Dębica Kaszubska na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych,
  - f) przyjęcia zasad udzielania i rozliczenia dotacji celowej na dofinansowanie prac związanych z modernizacją źródeł energii cieplnej w ramach konkursu „Czyste powietrze Gminy Dębica Kaszubska” w roku budżetowym 2018,
  - g) udzielenia pomocy finansowej samorządowi Województwa Pomorskiego,
  - h) zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2018 rok,
  - i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2018-2027.

3. Przyjęcie Planu nabycia, zbycia i obciążenia nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska.
4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:
  - a) Komisji Kultury i Oświaty,
  - b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
  - c) Komisji Rewizyjnej.
6. Interpelacje Radnych.
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1

a)

XXXVI Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia dokonał o godzinie 10:33 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębica Kaszubska. Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt, pracowników Urzędu Gminy, Państwa sołtysów, przedstawicielkę GOK-u oraz Radnych. Na podstawie listy obecności stwierdził nieobecność dwóch Radnych i ogłosił, że obrady są prawomocne.

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma jakieś wnioski o zmianę porządku obrad? Poinformował, że na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy projekt uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębica Kaszubska na dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dębica Kaszubska w roku budżetowym 2018 decyzją Radnych został wycofany. Numeracja uchwał zmienia się w ten sposób, że kolejna uchwała po uchwale wycofanej otrzymuje jej numer i odpowiednio zmieniają się też kolejne uchwały. Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad ze zmianą.

**W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.**

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady oznajmił, że protokół został przyjęty bez zmian i obowiązuje wersja przesłana do Radnych.

Ad. 2

a)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchylecia Uchwały Nr XV/123/2016 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 30 kwietnia 2016 r. w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Administracji i Cyfryzacji o ustalenie urzędowej

nazwy dla miejscowości Leśna Polana /stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVI/300/2018 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.**

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o ustalenie urzędowej nazwy miejscowości Leśna Polana /stanowiący załącznik nr 2 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVI/301/2018 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.**

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dębica Kaszubska na rok 2018/stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały?

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem o jakiej skali problemu jest mowa? Czy ten temat był poruszany na komisjach wspólnych? Ile psów w roku ubiegłym trafiło do schroniska? Czy umowa ze schroniskiem jest kontynuowana?

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że liczba oddawanych psów waha się w zależności od sezonu. W sezonie letnim odnotowywany jest wzrost oddawanych zwierząt, ponieważ mamy tak zwaną turystykę z miast. Wszelkie dane gromadzimy, przetwarzamy i można je udostępnić. Każdą sztukę jest przez nas opisywana i jest zdjęcie psa.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy w ciągu trwania sesji takie dane można uzyskać?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że tak.

Radny P. Paczesny poinformował, że oglądając różne programy wie co dzieje się w schroniskach, ma świadomość, że jest tam tragedia. W 2010 roku psy były w oplakany stanie. Oskarżenie zostało umorzone. Na 1300 zwierząt, tylko 600 było zaewidencjonowanych, co się stało z pozostałymi, tego nie wie. Prosi aby być ostrożnym odnośnie schronisk. Czasami są tragedie dla zwierząt. Radny zwrócił się z pytaniem czy gmina po odstawieniu ma dalszą informację co się z nim dzieje? Czy mają odpowiednią opiekę? W tamtym dochodzeniu gminy nie pilnowały co się dzieje ze zwierzętami.

Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował, aby poczekać na pracownika odpowiedzialnego za to i wtedy zadawać pytania.

Sekretarz R. Krawczyk tytułem wstępu poinformował, że gmina jest zobligowana aby wylaniać podmioty na zasadach rozeznania cenowego i w miarę możliwości finansowych gminy. Dodał, że była propozycja dalszej współpracy ze Słupskiem.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że w Słupsku gmina musiałaby partycypować w kosztach budowy schroniska.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem jaka to byłaby kwota?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że pierwsza propozycja wynosiła 250 tys. zł.

Radny P. Paczesny oznajmił, że schronisko wybudowane w pewnych standardach spełniałoby swoją rolę.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że Radny Paczesny wspominał o wszczynanych i umarzanych postępowaniach. Sekretarz zwrócił się z pytaniem czy Radny posiada jakieś materiały? Prowadzenie schroniska jest działalnością regulowaną. Nie każda osoba fizyczna może to robić. To schronisko funkcjonuje, nie ma zakazu wykonywania działalności. Sekretarz nie zna motywów postępowania, nie ma takich informacji. Urząd stał przed wyborem partycypacji w kosztach budowy schroniska w Słupsku, co nie oznaczało darmowego oddawania odlawianych zwierząt. Wczoraj pojawiła się informacja, że koszt budowy schroniska wynosić będzie 6 mln zł.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że schronisko się wybuduje, a później możemy robić rozeznanie i składać stosowne oferty dotyczące przechwytywania zwierząt.

Radny P. Paczesny zwrócił się do pracownika urzędu Pani Agnieszki Żukowskiej z pytaniem ile zwierząt rocznie jest oddawanych do schroniska? Ile zwierząt przekazano za rok ubiegły? Jaka kwotę gmina płaci za schronisko? Co dzieje się ze zwierzętami po oddaniu do schroniska? Takie informacje gmina powinna mieć, czy zwierzę zostało przekazane do adopcji, czy do uspienia. To schronisko miało problemy. W 2010 r. były problemy pogryzień. Lekarze weterynarii mają nad tym czuwanie. Gdy ogląda się różne programy, to widać jak czasami traktowane są psy. Ludzie niekiedy oderwani są od życia. Są służby, są nadzory i nic nie funkcjonuje. Na to Radny zwraca uwagę.

Inspektor A. Żukowska poinformowała, że w 2017 roku do schroniska oddano 16 sztuk psów w okresie od marca do grudnia. Psy były wylapane z różnych miejscowości m.in. Dębnicy Kaszubskiej, Skarszewa Górnego, Motarzyna, Strzegomina, Budowa, Kotowa, Żarkowa, Gogolewa, Jawor. Koszt jaki pokrywamy, to ryczałtowa kwota 2800 zł miesięcznie. W przeliczeniu na oddane zwierzęta koszt wyniósł 2100 zł za sztukę. W Słupsku było 1300 zł, jednak przy kontynuowaniu umowy oczekiwano partycypacji w kosztach budowy schroniska dla zwierząt. Nie możemy porównywać tych kosztów. Gdy zwierzęta odstawiane są do schroniska, otrzymują kartę transportu zwierzęcia. Do faktury dołączona jest ewidencja psa. Schronisko posiada stronę internetową, na której są informacje o możliwości adopcji. Jest stały kontakt z pracownikiem schroniska. Inspektor oznajmiła, że wiedziała o sytuacji z 2010 roku, ale była to nagonka, zwykła rywalizacja innych podmiotów zajmujących się bezdomnymi zwierzętami. Teraz nie miały takiego zgłoszenia. Lekarz weterynarii, który jest na ich terenie jeździ i sprawdza schronisko. Nie ma sygnałów, że coś dzieje się źle.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy ktoś z gminy był w schronisku? Widział te psy, w jakim są stanie? Czy taką kontrolę ktoś przeprowadził?

Inspektor A. Żukowska poinformowała, że każdorazowo przy odstawianiu psa jest pogląd sytuacji. Jest też umówiona na spotkanie do Maloszyca.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że postanowiono połączyć akcję ze zbiórką karmy i akcesoriów dla zwierząt wraz z wyjazdem edukacyjnym do schroniska. Wszystko jest w trakcie ustalania, w okolicach połowy marca zostanie zorganizowany wyjazd do schroniska.

Radny P. Paczesny poinformował, że także chciałby uczestniczyć w tym wyjeździe.

Radna B. Sikora poinformowała, że z tego co czyta całkowicie zrozumiałe są obawy Pana Paczesnego. Była kontrola przeprowadzana przez Animals, organizację która zajmuje się zwierzętami. Sytuacja wtedy była tragiczna. Zwierzęta chore i wygłodzone, mające rany na ciele.

Radna nie chce aby skończyło się na zaspokojeniu swojego sumienia tylko po oddaniu zwierzęcia, ale także zainteresować się co się z nim dzieje już po oddaniu.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wizyta w schronisku jest deprymująca. Nigdy nie było sygnałów o złym traktowaniu.

Inspektor A. Żukowska poinformowała, że schronisko nigdy nie wie kiedy ktoś z urzędu przyjedzie. Jest umowa całodobowa. Nigdy nie mogli się przygotować na wizytę.

Radna B. Sikora i Radny P. Paczesny poinformowali, że opłata ryczałtowa wynosząca 2800 zł, to duża stawka.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że urząd płaci opłatę ryczałtową, która jest korzystniejsza. Nie stać gminy na to aby płacić 1300 zł miesięcznie wraz z partycypacją w kosztach budowy schroniska.

Inspektor A. Żukowska dodała, że w Słupsku dochodziło do tego, iż mieszkańcy w trakcie weekendu przywozili psy do schroniska bez kontroli urzędu. Schronisko je przyjmowało, ale nie były to nasze odstawienia. Nie mieliśmy wpływu na to. Wystawiali fakturę na liczbę przyjętych zwierząt, a gmina musiała za to płacić. Takie sytuacje często się zdarzały.

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że schronisko chętnie przyjmowało każde zwierzę, gdyż miało z tego zyski. Dodał, że zawarcie umowy z Małoszycami i własne odlawianie wzmocniło pieczę nad zadaniem.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem co dzieje się z psem po jego odstawieniu do schroniska jak już otrzyma kartę? Co się z nim dzieje? Czy został adoptowany?

Radna B. Sikora poinformowała, że być może warto poprosić w schronisku o informację w tej sprawie na koniec roku. Los oddanego zwierzęcia powinien nas interesować.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oświadczył, że policzył finanse i wyszło, że w roku 2017 oddano 16 psów. Kwota 2800 zł pokrywa koszt utrzymania psa, czyli w przeliczeniu na jednego psa wychodzi 2100 zł.

Radna B. Sikora oświadczyła, że to dobry pomysł, aby gmina miała informację co losach pas. Ile zostało oddanych do adopcji, ile było chorych itp.

Radny P. Paczesny poinformował, że psy dalej są własnością gminy po oddaniu i powinniśmy mieć takie informacje, abyśmy mogli się z nich rozliczyć po przekazaniu.

Mecenas J. Mielnik oświadczył, że Pan Piotr za daleko idzie. Są to bezdomne zwierzęta, a gmina nie jest właścicielem bezdomnych psów. Zastanawia się po co jest ta dyskusja, do czego ona idzie. Mamy inną uchwałę. Nawet jeżeli Radni dostaną informację ile psów oddano do adopcji, a ile nie, to co po tej informacji?

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że Radni chcieliby wiedzieć co się z tymi psami dzieje i ile czasu spędzają w schronisku.

Mecenas J. Mielnik poinformował, że chciałby zaprotestować jakoby gmina była właścicielem bezdomnych psów. Nie mówimy o odlawianiu innych psów jak bezdomne zwierzęta.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania?

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o przekazanie informacji w przypadku organizacji wyjazdu do schroniska. Radni wyrazili wolę uczestnictwa w wizytacji, kto będzie chętny to pojedzie.

Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, że była mowa o zbiorce karmy, zabawek dla zwierząt. Wyraził nadzieję, że dzieci nie będą oglądać schroniska.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że idea jest taka, aby dzieci zobaczyły schronisko. Opcje są dwie, schronisko w Słupsku i schronisko w Małoszycach. Jest propozycja aby dzieci poznały zasady opieki nad zwierzętami.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że od lat szkoły zbierają rzeczy potrzebne dla psów. Odwiedzają schroniska aby zobaczyć co dzieje się z pasami, a także by się uwrażliwić trochę. Takie wizyty pozytywnie wpływają na dzieci, uświadamiają sobie, że zwierzęta potrzebują opieki.

Inspektor A. Żukowska poinformowała, że wyjazd ten nie jest wycieczką, dzieci nie są wprowadzane do psów, aby nie robić chaosu. Dzieciom pokazywane jest miejsce gdzie przebywają zwierzęta, ale bez wprowadzania ich tam. Mają także prelekcję zorganizowaną przez pracowników schroniska.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. Przywitał Radnego Rady Powiatu Pana Grzegorza Grabowskiego.

/W trakcie dyskusji nad projektem uchwały na posiedzenie dotarł Radny Marian Batóg/.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVI/302/2018 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.**

d)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie podziału gminy Dębica Kaszubska na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym /stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały?

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że uchwała Rady Gminy będzie weryfikowana przez Komisarza Wyborczego. Poproszono o uszczegółowienie uzasadnienia. Pracownicy biura wyborczego trochę się pogubili w naszych zmianach, wobec tego zmianie ulegnie uzasadnienie do uchwały opisujące zmiany poszczególnych ulic. Treść merytoryczna uchwały nie ulegnie zmianie.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVI/303/2018 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.**

e)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie podziału gminy Dębica Kaszubska na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym /stanowiący załącznik nr 5 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

/Radny Witold Leśniewski opuścił posiedzenie/.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVI/304/2018 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.**

f)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania i rozliczenia dotacji celowej na dofinansowanie prac związanych z modernizacją źródeł energii cieplnej w ramach konkursu „Czyste powietrze Gminy Dębica Kaszubska” w roku budżetowym 2018 /stanowiący załącznik nr 6 do protokołu/. Projekt uchwały był procedowany i uzyskał opinię pozytywną – 11 głosów za, 1 głos przeciw, 1 wstrzymujący się. W uchwale mamy kosmetyczną zmianę, o której była mowa na komisjach. /Radny Witold Leśniewski powrócił na posiedzenie/.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że zgodnie z ustaleniami na komisjach starano się aby dofinansowanie było dostępne także dla osób prowadzących działalność gospodarczą. Jednak ze względu na terminy na uzyskanie opinii postanowiono o ograniczeniu możliwości starania się o dotację wyłącznie dla osób fizycznych. Osoby, które później będą kontrolować uchwałę w trybie nadzoru nie stwierdziły istotnego naruszenia prawa i uchylenia uchwały. Oprócz zmian dokonanych w uchwale nastąpiły drobne zmiany kosmetyczne, które są pokłosiem zastrzeżeń przedstawiciela RIO. Oprócz tego osoba, z którą odbyła się rozmowa, poprosiła aby dokonać zmian w zakresie załączników, poproszono o wyłączenie wzoru umowy z projektu uchwały, z tego względu, że umowy będą zawierana przez osoby prywatne z wójtem gminy. Rada Gminy nie ma kompetencji, aby ustalać co powinna zawierać takowa umowa. Zdaniem Pani z RIO jest to niedopuszczalne, dlatego aby zabezpieczyć się przed ewentualnymi zmianami postanowiono usunąć zapisy. Usunięto także zapisy o zgodzie na przetwarzanie danych osobowych, bo to rozumie się samo przez się. Radni dostali ostateczną wersję uchwały. Pojawiła się też kolejna zmiana, która jest pokłosiem zmian wprowadzonych w regulaminie WFOŚ-u, chodzi o ogrzewanie elektryczne. Dopuszczono taką zmianę. Argumentują to tym, że zapowiadana jest taryfa antysmogowa dla elektrycznych systemów grzewczych. Pytanie do Państwa Radnych czy wyrażają wolę dodania zapisów do uchwały? Jest to kosmetyka polegająca na dopisaniu tego urządzenia. Nie spodziewamy się aby dużo osób przeszło na ogrzewanie elektryczne. Niestety na sesji nie jest się w stanie tego dopisać, dlatego też zostanie to uzupełnione po sesji.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oświadczył, że należy dopuścić każdą możliwość wymiany systemu grzewczego.

Sekretarz R. Krawczyk złożył formalny wniosek o dodanie zapisów do uchwały pozwalających na wymianę źródła grzewczego na system elektryczny.

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził głosowanie nad wnioskiem formalnym.

**W wyniku głosowania wniosek formalny został rozpatrzony pozytywnie w stosunku głosów /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.**

Radny R. Cech zauważył, że czytając regulamin dofinansowania doszedł do wniosku, że nie sprawi on, iż będzie 200 wniosków. 30% kosztów to nie jest duża kwota. Ludzi na to nie stać. Niektórzy mieszkańcy mają kotły i chcieliby je wymienić, ale nie całe kotły, tylko sam wsad. Radny zwrócił się z pytaniem czy sam wsad do kotła może być wymieniony?

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że w regulaminie jest mowa o wymianie źródła ciepła, a nie jego modernizacji. Temu ma też służyć wykonanie zdjęć przed i po przeróbkach. Takie modyfikacje nadal pozwalają na spalanie węgla itp., a nie o to chodzi organizatorowi konkursu. Organizatorom chodzi o likwidację zanieczyszczeń z piecy. Modernizacje są możliwe w zakresie dostosowania instalacji do nowego źródła ciepła. Do biomasy zaliczane jest wszystko co może zostać odtworzone np. słoma, drewno, pellet.

Nawiązała się dyskusja między Radnymi.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że przy takich dofinansowaniach są wytyczane, jakieś służby przeprowadzające kontrol wśród uczestników, pobierają próbki i sprawdzają czym było opalane.

Radny W. Leśniewski poinformował, że na komisjach wspólnych protestował za przyjęciem tej uchwały. Nie podobało się to, że poprzez tą uchwałę dzielone jest społeczeństwo. Jednakże ze względu na to, że dzięki niej ktokolwiek będzie mógł skorzystać z dofinansowania, to będzie za



jej przyjęciem. Co do elektryczności, to dziś produkowane są systemy dachówkowe, którymi pokrywane są całe domy i produkują one energię elektryczną. Może się okazać, że ten system będzie korzystny. Radny myślał, że chodziło o ogólny program, nie wiedział, że to regulamin tylko na ten rok.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zaproponował, aby z projektem uchwały wystąpić do UOKiK-u, poprosić ich o opinię czy osoby prowadzące przedsiębiorstwo będą mogły wystąpić z wnioskiem o dofinansowanie, czy też nie. Mając gotową opinię będzie można przygotować się do kolejnej tury. Czy rolnicy też będą mogli starać się o dofinansowanie?

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że nie tak działają zasady opiniowania. Akt prawny opiniowany jest przed jego podjęciem. Nie możemy ubiegać się o opinię na przyszłość. Przy występowaniu o opinię z projektem uchwały dotyczącym oczyszczalni ścieków, wystąpi się z pytaniem o przedsiębiorców. Są to tożsame rzeczy. Odpowiedzi na pytania do uchwały o oczyszczalniach ścieków będą odpowiedzią na pytania do piecy. Być może później stan prawny też się zmieni.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o spokój.

Mecenas J. Mielnik poinformował, że bardziej jest kwestia pomocy publicznej. Osoby fizyczne nieprowadzące działalności gospodarczej są ostatecznym płatnikiem w przypadku uiszczenia opłat. Osoba prowadząca działalność jest płatnikiem VAT i może go sobie odliczyć. Ekologicznie intencja jest słuszna. Na przykładzie gospodarki odpadami wyjaśnił, że jest rozłam na odpady odprowadzane z domu i z firmy. W przypadku domu i tak usługowego to opłaty ponoszone są podwójnie, od osób prywatnych i od firmy.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVI/305/2018 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.**

g)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej samorządowi Województwa Pomorskiego /stanowiący załącznik nr 7 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zmiany zaproponowane przez zarząd województwa zostały już zaakceptowane. Zostały one ujęte w planie inwestycyjnym. Droga 210 będzie przebudowana, jest już to oficjalna informacja. Do połowy marca zostanie ogłoszony przetarg. Zakładamy, że do końca roku zostanie zrealizowana główna inwestycja. W przyszłym roku będzie kosmetyka, czyli budowa chodników itp. Jest potwierdzenie, że wspólnie idziemy w przebudowę ulicy ks. Antoniego Kani.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?

Radny M. Olech poinformował, że niektórzy ludzie zastanawiają się nad tym jak będzie zorganizowany ruch przez te dwa lata.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że była obecna na sesji sejmiku, przemawiała na niej. Po tej sesji podeszła pani wójt lub burmistrz z jakiejś gminy z województwa i pytała się jak to się udało. Ona stara się o współpracę już od 3 lat i nadal musi czekać. Bez naszego współdziałania droga ta jeszcze przez wiele lat nie zostałaby wyremontowana. Dla niezadowolonych można powiedzieć, że ta droga nie była remontowana przez 50 lat.

Radny W. Leśniewski dodał, iż po komisjach wspólnych postarał dowiedzieć się kiedy droga ta była wylewana. W roku 1965 był zrobiony asfalt.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że od tamtego czasu żadne poważniejsze remonty nie były wykonywane na tej drodze. Mieszkańcy wykazali się dużą dozą cierpliwości, że tyle czasu wytrzymali.

Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem jak wygląda siatka geodezyjna? Czy mieszkańcy cofną się ze swoimi ogrodzeniami?

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że wszystko idzie w trybie zgłoszenia nie przetargu. Nie ma mowy o wywłaszczeniach na rzecz drogi. Pas drogi ulegnie przesunięciu w stosunku do tego, co jest w tej chwili. Będą szersze i węższe odcinki chodnika. Nie będzie z niczym kolizji. Wszystko zostało pozytywnie zaopiniowane i uzgodnione.

Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem czy w związku z budową drogi nie będzie żadnych kolizji?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że teraz nie buduje się szerokich dróg w obrębie miejscowości w trosce o bezpieczeństwo, tylko tak aby było po jednym pasie. W centrum Dębnicy Kaszubskiej trudno jest oczekiwać dwóch pasów. Niektóre gminy, które wybudowały szeroką drogę umieszczają na niej wyspy, aby spowolnić kierowców.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem jaki jest ogólny budżet drogi? Czy jest już wyceniony?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że kosztorys wyniósł ponad 10 mln zł. Dodatkowo doliczyć należy kosztorys wodociągu, co razem wyniosło około 11 mln zł. Była dyskusja co w przypadku wyższego przetargu. Czy się wycofać, czy może jednak należy zdobyć pieniądze poprzez kolejne zobowiązania. Mamy wycenę na działkę 222. Kosztorys wynosi 3,4 mln zł. Działkę będziemy próbować sprzedać jak najbardziej korzystnie. Jest dużo niewiadomych. Nasza inwestycja zaliczana jest przez województwo do małych inwestycji. W rozmowie z Panem Marszałkiem poinformowano, że takie inwestycje jak ta ma duże szanse powodzenia za kwotę określoną w kosztorysie. W przypadku dużych inwestycji ceny przetargów są bardzo nieznane.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy nie przewiduje się środków unijnych dla tej inwestycji?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że nie przewiduje się środków z zewnątrz, dzięki temu drakańskie terminy nie będą nas gonić. Nie będzie takich sytuacji jakie były w przypadku remontu z powiatem.

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że jest jeszcze jeden plus takiego rozwiązania. Można modyfikować projekt.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVI/306/2018 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.**

h)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2018 rok /stanowiący załącznik nr 8 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVI/307/2018 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.**

i)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2018-2027 /stanowiący załącznik nr 9 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że zmiany w WPF-ie zostały przesłane Radnym na maila, była to mała kosmetyka, rozumiemy, że są one konieczne.

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że zmiany nastąpiły w załączniku nr 1 w tabeli 11.4 oraz 11.5. jest to doprecyzowanie wydatków nowych i kontynuowanych. Nie ma to żadnego znaczenia do budżetu i zaplanowanych inwestycji.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVI/308/2018 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu.**

Ad. 3

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do kolejnego punktu porządku obrad Przyjęcie Planu nabycia, zbycia i obciążenia nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 19 do protokołu/.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że po komisjach wspólnych odbyła się rozmowa z Panią Kierownik Referatu Zarządu Zasobami co nią kierowało wrzucając do planu tą nieruchomość. Na Osiedlu Północ jest miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który określił w części tej działki przeznaczenie pod drogę. W takiej sytuacji gmina powinna dążyć do tego, aby ją nabyć. Droga jest już wykonana, zjazd jest zrobiony, obyło się bez tego odcinka. W budżecie nie ma przeznaczonych środków na przejęcie tej nieruchomości za gotówkę. Ma to być transakcja wiązana, zamiana działek na polepszenie warunków. Sekretarz poinformował, że udał się w teren, działka jest zarośnięta, z wysokim pagórkiem, nikomu więcej nie posłuży. Proponuje, aby nie wykreślać tej działki. Ta nieruchomość została zaplanowana na cele budowy drogi i w gwoili zachowania tematów zgodnie ze studium proponuje zostawić tą działkę dla racjonalności. Ma to być transakcja wiązana ze zbyciem nieruchomości na polepszenie warunków.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem jaką powierzchnię nabywają zainteresowane osoby?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że działka ma ok 4a. Oczywiście będzie to wymiana z dopłatą.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania Plan nabycia, zbycia i obciążenia nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.**

Ad. 4

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem z działalności i wykonania uchwał.

Sprawozdanie z działalności wójta /stanowiące załącznik nr 20 do protokołu/ przytoczyła Pani Wójt I. Warkocka. Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 21 do protokołu/ przytoczył Pan Sekretarz R. Krawczyk.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdań?

Radny R. Cech zwrócił się z pytaniem czy może być coś więcej przytoczone w związku z projektem na żłobki?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że już dawno, gdyż w roku 2014 lub 2015, ogłoszono program budowy żłobków. Jest dużo zadań inwestycyjnych, ale zaczęli dopytywać też o żłobek mieszkańcy, więc tematowi się przyjrano. Urząd chciałby podjąć się na edycji jesiennej tego zadania. Patrząc na dokumentację programu prace rozpoczęłyby się w latach 2019-2021. Można pozyskać 85% dofinansowania, na miejsce żłobkowe określana jest maksymalna kwota 40 tys. zł. Gdybyśmy chcieli opieką objąć 25 dzieci, wartość zadania wynosiłaby 1 mln zł, z czego gmina mogłaby uzyskać 850 tys. zł z budżetu państwa. Niektóre gminy już otworzyły żłobki, są z tego bardzo zadowolone, projekt trzeba utrzymać minimum 5 lat. Gdyby miała być rozmowa o wizji przedszkole zostałyby przeniesione do kompleksu szkolnego przy ul. Sobieskiego. Przedszkole w centrum Dębnicy Kaszubskiej jest trochę niebezpieczne i kontrowersyjne. Nie ma miejsca na parking czy plac zabaw. Znajduje się przy ruchliwej drodze. Mamy obiekt szkolno-oświatowy, należy go wykorzystać. Byłby to jeden centralny kompleks. Tam jest ciszej, bezpieczniej, przestronniej. Jest zorganizowany parking i boisko. Z budynku przy ul. ks. Antoniego Kani nie będzie problemu aby zrobić lokale mieszkalne. Warto byłoby o tym porozmawiać. W Dębnicy Kaszubskiej nie ma żłobka. Mieszkańcy wożą dzieci do Słupska. Póki co jest to tylko wizja.

Radny P. Paczesny poinformował, że wizja jest bardzo dobra.

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem na jakiej zasadzie będzie wykonana droga w Skarszowie i jaki to Skarszów?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że zostanie wykonane 400m drogi w Skarszowie Górnym, od skrzyżowania w stronę „betonki”. Nie jesteśmy w stanie zrobić wszystkiego, ale tym sposobem można poprawić życie mieszkańców.

Wiceprzewodniczący Rady P. Palubicki zwrócił się z pytaniem czy cały fundusz sołecki został przeznaczony na tę drogę?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że sołectwo Skarszów ma budżet sołecki w wysokości 20 tys. zł, a przeznaczyło 19 tys. zł na drogę. Skoro mają takie motywacje należy ich wspomóc.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do sprawozdania? W związku z brakiem dalszych pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

#### Ad. 5

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem z działalności międzysesyjnej Komisje Kultury i Oświaty.

a)

Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny R. Cech poinformował, że komisja spotkała się raz na komisjach wspólnych w celu opiniowania materiałów na sesję.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do sprawozdania? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady poprosił kolejną komisję o sprawozdanie.

b)

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, że komisja spotkała się dwukrotnie. W dniu 26.02 w gronie własnym, ze względu na otrzymaną informację dotyczącą ogrzewania budynków gminnych, szczególnie budynku gimnazjum. Szczegóły sprawy na tym spotkaniu przedstawiał Pan Sekretarz wraz z Panią Karoliną

Danielewicz. Radna zwróciła się do Radnego Romana Cecha się z pytaniem w jaki sposób odbywa się tankowanie oleju opalowego? Dodala, że na terenie nadleśnictwa były przypadki kradzieży opalu przez pracownika.

Radny R. Cech odpowiedział, że szkoła otrzymuje fakturę i wydruk z tankowania.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy zbiorniki są zaplombowane?

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy w tych zbiornikach jest jakiś przepływomierz, który odczytuje ile oleju zostało zatankowane? Samochody dają wydruk kopii wskazywanego licznika, ale w nadleśnictwie była taka sytuacja, że osoba obsługująca dostawy zorganizowała dodatkowy wywóz opalu dla własnych celów. Czy są jakieś kamery, odczyt dziennego zużycia opalu?

Radny R. Cech odpowiedział, że zużycie jest zależne od pogody.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy pomieszczenie na zbiorniki jest zamykane?

Radny R. Cech odpowiedział, że tak. Jest zamontowana kłódka, klucz ma tylko osoba za to odpowiedzialna, postronne osoby nie mają do tego dojścia.

Radna B. Sikora poinformowała, że komisja chciałaby zasugerować rozważenie możliwości zlecenia zadania przygotowania, dostarczania i opalania na zewnątrz. W Dębnicy Kaszubskiej są firmy, które mogłyby podjąć się takiego zadania. W tej chwili są dwa etaty zajmujące się opalaniem przy GOK-u i OPS-ie.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że te dwa etaty mają inne prace, nie są tylko palaczami. Poza sezonem grzewczym mają inne obowiązki. Usługa nie będzie zlecona na zewnątrz i nie będzie to tańsza usługa. Jest doświadczenie z kosztami, w przypadku zlecenia usługi ZGK. Dzięki temu, że jest to zadanie wykonywane przez naszych ludzi mamy nad tym pełną kontrolę. Pani Wójt jest przeciwna wyprowadzaniu usługi na zewnątrz. Zadania trzeba by było pilnować dwa razy. Zobaczymy co się zadzieje z instalacją gazową. Dużo energii pochłania OPS. Mieszkanie znajdujące się na poddaszu jest zimne, ze względu na bliskość dachu. Mamy nadzieję, że to się zmieni gdy zostanie przeprowadzona termomodernizacja budynku. Zakup drewna jest monitorowany i kontrolowany.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że Pani Bożenie chodzi o to, aby nie zlecać tylko samego opalania, ale także przygotowania opalu. Nie będziemy mieli własnego opalu, tylko wszystko ktoś za nas przygotowuje.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że docelowo chciałaby zejść z takiego sposobu opalania i wymienić je np. na gazowe.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że można ogłosić przetarg na dostarczanie opalu wraz z opalaniem i zorientować się po jakich cenach firmy wykonałyby usługi.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że można się zorientować jak wyglądałyby koszty, zrobić rozeznanie na rynku jak firmy zaopatrujące mogą się do tego ustosunkować. Jeżeli spłyną oferty to będzie porównanie, czy zużycie będzie podobne do tego co jest obecnie. Jeżeli tak, to nie ma tematu.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o spokój.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że rok do roku nie można przyrównać. Ilość zużytego opalu jest zależna od różnych czynników.

Radna B. Sikora oznajmiła, że można wyliczyć jakąś średnią.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że Referat Projektów i Inwestycji i tak ma już dużo pracy w związku z inwestycją drogową, nie ma sensu ich dodatkowo obciążać jeżeli nie chcemy zmieniać sposobu opalania.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że zapytanie można sporządzić na jeden budynek np. gimnazjum.

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że gimnazjum nie wchodzi w rachubę. Jest tam opalane olejem opalowy. Składowanie drewna, ciężki sprzęt jaki tam jeździł, liczba osób potrzebnych do obsługi tworzy zbyt duże zamieszanie. Mamy porównanie z tym jak było przygotowywane

drewno, a jak jest przy opalaniu olejem. Dzięki temu jest mniejsze zamieszanie. Na terenie nie jest składowane drewno, nie pracują pracownicy, jest bezpiecznie.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że na opalanie przez ZGK należy patrzeć z pewnym dystansem. Propozycja komisji jest taka, aby zrobić rozeznanie ile wynosić będzie usługa przygotowania drewna wraz z wsadem do kotła.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że nie będzie zlecać referatowi dodatkowej pracy, skoro nie chce się zmienić sposobu opalania. Można zrobić takie rozeznanie w przypadku GOK-u i przedszkola. Przed nowym sezonem można rozważyć opcję zapytania.

Radny R. Cech poinformował, że wszystko można sprawdzić. Olej opalowy na przestrzeni lat różnie się kosztował. Całe lata można sprawdzić, wszystko jest rozpisane w księgowości. Za czasów gdy opalało ZGK, prywatne firmy wykazywały zainteresowanie opalaniem.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że szkoda pracy teraz pytać o oferty na opalanie. Należy poczekać do końca sezonu grzewczego.

Radny R. Cech oznajmił, że jest porównanie jak ciepło było w szkole, gdy opalane było drewnem, a także jak jest opalane olejem. W klasach jest na tyle ciepło, że dzieci chodzą w krótkich koszulkach. Grzejniki są gorące, nie da się ich dotknąć, na piecu temperatura wynosi około 70°, przy opalaniu drewnem woda zaczynała się gotować, gdy na piecu temperatura wynosiła 60°, przy minusowych temperaturach w klasie było około 17°. Wiadomo, że na korytarzach jest zimniej, ale w klasach czuć różnicę. Jeżeli Zakład Usług Leśnych chciałby opalać, to nie wie czy byłoby cieplej, to by się okazało dopiero po przejściu na ten sposób.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że intencją komisji jest aby wystąpić np. do Zakładu Usług Leśnych z pytaniem czy się podejmą ogrzewania z utrzymaniem odpowiednich standardów ciepła. W jaki sposób to zrobią, to nie będzie nasze zmartwienie, to jest ich ryzyko. Decyzja należy do Pani Wójt, ale pytanie nic nas nie kosztuje.

Radny P. Paczesny zauważył, że te zakłady nie są przystosowane do sezonowania opału.

Pani Wójt I. Warkocka poparła Radnego Paczesnego, mówiąc, że ewentualne zapytanie można rozesłać przed nowym sezonem grzewczym.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania? W związku z brakiem zgłoszeń poprosił kolejną komisję o sprawozdanie.

c)

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała się dwa razy. Raz w gronie własnym w celu rozpoczęcia kontroli Urzędu Gminy w zakresie gospodarki materiałowej za 2017 rok – telefony, opał, transport. Następne spotkanie miało miejsce na komisjach wspólnych w celu opiniowania materiałów na sesję i omówienia spraw bieżących.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zauważył, że nie było informacji dotyczącej kontroli.

Radny M. Olech poinformował, że komisja dopiero ją rozpoczęła. Jak tylko się zakończy Radni zostaną o tym poinformowani.

Ad. 6

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do kolejnego punktu porządku obrad, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć interpelację? W związku z brakiem zgłoszeń zabrał głos i poinformował, iż korzystając z obecności Radnego Rady Powiatu Pana Grzegorza Grabowskiego chciałby poprosić o zajęcie się drogą powiatową prowadzącą do Podwilczyna. Poprzednio wykonane odcinki są w złym stanie technicznym. Prosił, aby zwrócić uwagę na to jak to zostanie naprawione i będzie kontrolowane, wtedy nic poważniejszego się nie wydarzy.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, że na wiosnę planowany jest przegląd drogi, ubytki zostaną uzupełnione. Pogratulował remontu drogi wojewódzkiej 210. Kompleks gimnazjalny zakładał wykonanie parku, ale nie wystarczyło na to czasu. Działka za szkołą została

wylączona ze sprzedaży, miała być zagospodarowana na cele oświatowe. Koncepcja z przenosinami to dobra perspektywa.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przechodzą do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 7-8

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że Radni znajdują się w punkcie wolne wnioski, zapytania i informacje, po czym otworzył dyskusję.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że na odcinku Gałęzów-Niepogłędzie są do wycięcia gałęzie. Wcześniej były o tym rozmowy, gałęzie są bardzo nisko umiejscowione. Wycięcia należałoby dokonać w miarę szybko, póki jeszcze nie ma liści, które zasłaniają drogę. W tej sprawie dzwoniło dwukrotnie. Poinformował również, że na drodze do Kotowa leży przewrócone drzewo, powstała także wyrwa w drodze na asfalcie.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, że będzie to zrobione w okresie wiosennym.

/Radna Bożena Sikora i Radny Piotr Paczesny opuścili posiedzenie/.

Radny M. Olech przypominał, że na którejś z poprzednich sesji była poruszana kwestia ul. Zielonej. Jeden z mieszkańców w tej sprawie przychodził. Niedługo schodzi gwarancja. Radny zwrócił się z pytaniem co zostało wykonane na drodze po zgłoszeniach? Zwrócił się także z pytaniem co z otwarciem rehabilitacji?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że droga ma 5-cio letnią gwarancję, ale musi sprawdzić jakie czynności zostały wykonane na tej ulicy. Jeżeli chodzi o punkt rehabilitacji, to na początku zostanie założona działalność gospodarcza. Osoba zainteresowana powinna otworzyć ją z końcem marca. Na jesień/zimę będzie się starała o dofinansowanie z NFZ. To już nie jest od nas zależne. Początkowo będzie to punkt komercyjny, później będzie działać na podobnych zasadach jak ośrodki zdrowia. Osoba zainteresowana jest specjalistą, do tej pory wykonywała usługi w szpitalu.

Pani Sołtys U. Rączka zwróciła się z pytaniem na jakim etapie są prace związane z wykupem mieszkania Pana Adamowicza? Z tego co wie, sprawa trwa już dwa lata i nie widać jej końca.

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że niestety nie wie na jakim etapie są prace. Jeżeli sprawa trafiła już do sądu, to nie mamy wpływu na szybkość jej rozpatrzenia. Dopyta się o to.

Pani Sołtys U. Rączka zwróciła się z pytaniem czy dwa mieszkania znajdujące się na dole w czerwonej szkole będą przeznaczone do sprzedaży?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że nie. Czerwona szkoła w ogóle nie podlega sprzedaży. Gmina w swoim zasobie musi posiadać mieszkania socjalne. Te są nowo wyremontowane, więc nie zostaną sprzedane.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych chciałby zabrać głos? W związku z brakiem zgłoszeń oddał głos Pani Wójt.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na komisjach wspólnych odbyły się rozmowy dotyczące pomorskiej sieci światłowodowej. Pani Wójt przytoczyła fragment pisma wraz z zakresem obowiązków jakie byłyby po stronie gminy, m.in. otworzenie punktu informacji inwestora, pozyskiwanie zezwoleń, udzielanie informacji mieszkańcom. Wszystkim mieszkańcom zależy na szerokopasmowym internecie. Mówiono o dobrowolności, jednak będzie się to wiązało z pewnymi kosztami. Skoro mamy kóremuś z pracowników zlecić prowadzenie biura inwestora, będzie się to wiązało z kosztami. Pani Wójt chciałaby znać opinie Radnych. Na dzień dzisiejszy koszty nie są znane.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oświadczył, że Radni są zainteresowani i są w stanie partycypować w kosztach.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że porozumienie to można wypowiedzieć z zachowaniem 3 miesięcznego wypowiedzenia. Niektóre gminy podpisały już porozumienie. Biuro trzeba utworzyć na 3 lata. Nie wiemy ile trzeba będzie włożyć pracy, nie wiemy też jakie będzie zainteresowanie mieszkańców. W tym porozumieniu jest wprost napisane, że po naszej stronie jest utworzenie i prowadzenie biura informacyjnego.

Radny M. Olech zauważył, że w ten sposób będziemy robić im reklamę.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że będąc na spotkaniu dotyczącym unii światłowodowej dowiedziała się, że firma chce jak najszybciej rozłożyć sieć. Internet będzie potrzebny np. rolnikom, którzy już nie mogą składać papierowych deklaracji na dotacje, tylko wypełniać mogą je w sposób elektroniczny. Gdzieś te deklaracje trzeba wypełnić. Pewnie pojawią się firmy wykonujące takie usługi. Niedługo wszystko będzie wykonywane w sposób elektroniczny, za pośrednictwem internetu. Chcemy, aby mieszkańcy mieli dostęp do internetu.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy można jeszcze negocjować zapisy porozumienia?

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że niepodpisanie porozumienia nie zastępuje realizacji przedsięwzięcia, zostaniemy pominięci. Podobnie było w przypadku gazu, firma też chciała, abyśmy zapewнили obsługę informacyjną, zbieranie deklaracji itp. Gmina wspiera takie przedsięwzięcia, ale czy ma aż tak się angażować?

Radny M. Olech poinformował, że powinniśmy współpracować z firmami, gmina powinna współpracować, ale Radny nie jest za tym, aby dokładać do interesu.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że firma oczekuje wskazania osoby odpowiedzialnej. Wzór porozumienia nie podlega negocjacji. Trzeba podpisać porozumienie takie, jakie zostało przesłane. Pani Wójt poprosiła o trochę dozy zaufania.

Sekretarz R. Krawczyk przedstawił Pana Bartosza Pakulskiego, który przedstawił swoją ofertę szkoleń komputerowych dla osób pracujących, a także dla bezrobotnych.

Pan B. Pakulski oznajmił, że jest przedstawicielem firmy zajmującej się szkoleniami komputerowymi. Firma dociera z własnym sprzętem, materiałami i obiadami. Szkolenie odbywa się z pakietu Microsoft Office, poczty elektronicznej i internetu. Po zakończeniu kursu otrzymywany jest certyfikat, uznawany przez wiele państw. Pan Pakulski przekazał materiały informacyjne dotyczące kursu, zachęcił do zapoznania się z nimi i rozdania soltysom. Następnie podziękował za możliwość prezentacji propozycji szkolenia.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że około 70% urzędników uczestniczyło w szkoleniu. Każdy nauczył się czegoś nowego. Trenerzy uczą od strony praktycznej, nie teoretycznej. Szkolenia dla naszych mieszkańców były przeprowadzane w godzinach popołudniowych.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania?

Radny R. Cech zwrócił się z pytaniem czy do szkoły też byłaby możliwość dojazdu?

Pan B. Pakulski odpowiedział, że tak, firma dojeżdża do każdego miejsca. Zwykle są to świetlice, ale nie będzie problemu ze szkołą. Dla osoby, która zbierze 12-osobową grupę przewidziana jest gratyfikacja. Kurs kończy się egzaminem. Trenerzy mają sprzęt, catering zapewniają lokalni przedsiębiorcy. Poziom kursu dopasowany jest do umiejętności najsłabszych uczestników.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Odpowiedzi na wnioski i pytania zostały udzielone w trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu, na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna.

Ad. 9

Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 12:36 zamknął sesję Rady Gminy Dębica Kaszubska po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokolowała  
Emilia Szymaniuk

**Przewodniczący Rady Gminy  
Dębica Kaszubska**

**Krzysztof Badowski**